



Learning Mandarin in Taiwan

National Palace Museum

Any visitor to Taiwan cannot miss the tour to the National Palace Museum (NPM)! Here at the NPM, you can get to appreciate the historic artifacts of the Chinese culture, including the Jadeite Cabbage that never spoils, the Meat-shaped Stone without taste, and the Mao-kung Ting for heaven worship or cookery, and so on and so forth. However, the NPM has more than these precious to offer. There are also three national-treasure landscape paintings that teleport us into the pictures! If you want to take a break, you can also go dining at the restaurant in the NPM! Don't know how to order? Don't worry. Just download "Huayu101" app and enjoy the tour!

In the conversation, you will know:

1. The NPM being an eminent museum in the world;
2. The must-see exhibits at the NPM;
3. The NPM combo and "Huayu101" app.

After listening to the conversation, think about:

1. Thanks to its rich collection, how long is it before the NPM rotates some of its exhibits for us to appreciate different historic artifacts?
2. In addition to the Jadeite Cabbage, the Meat-shaped Stone and the Mao-kung Ting, what are the three landscape paintings that are the national treasures a visitor to NPM has to see?
3. If you can hardly speak Mandarin, how can you order in the restaurant at the NPM using "Huayu101"?





Ministry of Education
Republic of China (Taiwan)



Learning Mandarin in Taiwan

For more information, check out these websites:

- [History of NPM](#)
- [Chang Dai-Ch'ien Residence](#)
- [5 Things You Don't Know About the National Palace Museum](#)
- [A New Vision of National Treasures: Trailer \(I\)](#)
- [Museum maps](#)
- [A New Vision of National Treasures: "Wind in Pines Among a Myriad Valleys"](#)
- [Huayu 101 \(Android \)](#)
- [Travel Information](#)
- [Virtual Backgrounds](#)
- [2-min Tour of National Treasures in NPM](#)
- [A New Vision of National Treasures: "Early Spring"](#)
- [Silks Palace](#)
- [Works by Zhang Daqian at Sotheby's](#)
- [Huayu 101 \(IOS \)](#)

p.2





Learning Mandarin in Taiwan

故宮

來到臺灣旅遊，一定要參觀故宮博物院（National Palace Museum）！在故宮，你（妳）可以欣賞中華文化的歷史文物，例如不會壞掉的「翠玉白菜」（Jadeite Cabbage）、嘗不出味道的「肉形石」（Meat-shaped Stone），以及可以用來祭天、也可以拿來煮菜的「毛公鼎」（Mao-kung Ting）...不過故宮不只這幾個寶貝，還有三件國寶級山水畫，會讓人有走入畫中的感覺哦！如果走累了，到故宮的餐廳用餐吧！不知道怎麼點餐？別擔心，下載「Huayu101 app」就沒問題囉！

在對話中，你（妳）將會知道：

1. 故宮是世界有名的博物館。
2. 故宮必看的展品。
3. 故宮套餐和 huayu101 app。

聽完對話，請你（妳）想一想：

1. 故宮因為收藏品太豐富，所以多久會更換一些展件，讓大家可以欣賞不同的歷史文物？
2. 除了「翠玉白菜」、「肉形石」和「毛公鼎」，還有哪三件山水畫，是故宮必看的國寶？
3. 在故宮的餐廳，如果不太會說華語，可以怎麼使用「huayu101」來點餐呢？





Ministry of Education
Republic of China (Taiwan)



Learning Mandarin in Taiwan

如果想知道更多，你（妳）可以進入以下網站：

- [History of NPM](#)
- [Chang Dai-Ch'ien Residence](#)
- [5 Things You Don't Know About the National Palace Museum](#)
- [A New Vision of National Treasures: Trailer \(I\)](#)
- [Museum maps](#)
- [A New Vision of National Treasures: "Wind in Pines Among a Myriad Valleys"](#)
- [華語 101 \(Android\)](#)
- [Travel Information](#)
- [Virtual Backgrounds](#)
- [2-min Tour of National Treasures in NPM](#)
- [A New Vision of National Treasures: "Early Spring"](#)
- [Silks Palace](#)
- [Works by Zhang Daqian at Sotheby's](#)
- [華語 101 \(IOS\)](#)

